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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mekkora most a magyar agrárium termelékenysége?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Az MTI-n megjelent  „Farkas  Sándor:  jelentősen  nőhet  az  agrárium termelékenysége”  című hír
szerint a miniszterhelyettes egy konferencián azt találta mondani, hogy a magyar mezőgazdaságban
a 2023-2027-es uniós fejlesztési ciklus támogatásainak okos felhasználásával a termelékenység a
másfélszeresére, a hozzáadott érték a kétszeresére nőhet az évtized végére:

„Emlékeztetett arra, hogy a klímaválságot jelző aszály pusztított augusztus közpén az ország 81
százalékán. A mezőgazdasági termelésben a hatékonyság a túlélés záloga lehet - mondta.

Hangsúlyozta,  az  ágazat  versenyben  maradáshoz  nélkülözhetetlen  az  előre  menekülés,  a
modernizálás akkor is szükséges, ha a gazdasági környezet ehhez nem kedvező.

(…)

Jövő  évtől  a  vidékfejlesztési  támogatásokban  meghatározóak  lesznek  azok,  amelyek  a
mezőgazdasági  termelők  mai  körülményekhez  alkalmazkodását  segítik  -  mondta  az  államtitkár.
Példaként említette,  hogy a tervek szerint  a beruházási támogatásoknál prioritást  élvez  majd a
hozzáadott  érték  emelését  és  az  energiafelhasználás  hatékonyságát  célzó  beruházások  segítése,
vagy a vízmegtartást segítő gazdálkodás ösztönzése.

Az  aszályról  szólva  hangsúlyozta,  az  Alföldön  megkerülhetetlen  a  vízgazdálkodás  megújítása.
Felidézte,  hogy  a  Tisza  szabályozása  nagyszerű  dolog  volt  az  1800-as  években,  ma  azonban
nyögjük a negatív hatásait. "Olyan mélyre kerültek a talajvízszintek, hogy akadnak gazdálkodók,
akik azért szüntették meg az állattenyésztésüket, mert elfogyott a víz az ásott kútjukból" - mondta,
tragédiának nevezve a kialakult helyzetet.  Leszögezte, az Alföldön vissza kell térni sok helyen a
vizek, a téli csapadék visszatartására. A kárpótlási törvény is óriási károkat okozott - jegyezte meg,



 
hozzátéve,  hogy  vissza  kell  állítani  a  vízvisszatartást  fokozó  területeket.  Ezekkel  a  lépésekkel,
valamint  a  szükséges  vízkormányzó  létesítményekkel  is  10-15  év  kell,  hogy  normalizálódjon  a
talajvízszint - mondta Farkas Sándor.”

 

Kérdezem Önt:

1. Mekkora most a magyar agrárium termelékenysége?

2. Mennyi a többi EU tagállam agráriumának termelékenysége?
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